
Rada Miejska w Grójcu 
Radni - Sesja 

Protokół nr LI/22 

Sesja Rady Miejskiej w Grójcu 
w dniu 19 lipca 2022 r. 

 

Obrady rozpoczęto 19 lipca 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:20 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Lista obecności w załączeniu. 

Obecni: 

 

1.Jerzy Antoniewicz 

2. Karol Biedrzycki 

3. Janusz Dulemba 

4. Henryk Feliksiak 

5. Mirosław Gałka 

6. Tomasz Justyński 

7. Ryszard Krzyżanowski 

8. Anna Lubowiecka 

9. Daniel Marcinkowski 

10. Małgorzata Molenda 

11. Artur Moskal 

12. Weronika Piwarska 

13. Eugenia Poradzka 

14. Dariusz Prykiel 

15. Adam Siennicki 

16. Grzegorz Stolarek 

17. Jacek Stolarski 

18. Artur Szlis 

19. Małgorzata Szymańczak 

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik 

21. Krzysztof Woźniak 

 

Oraz 

1.Burmistrz – Dariusz Gwiazda 

2.Zastępca – Jarosław Rupiewicz 

3.Skarbnik – Mariola Komorowska 

 

Gość  - pan Bogdan Noga 



Ad.1/. Otwarcie sesji. 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki przywitał wszystkich Panie i Panów 

radnych, Pana Burmistrza bardzo serdecznie, otworzył 51 Sesję Rady Miejskiej 

poinformował, że panie i panowie radni otrzymali porządek obrad. 

Sprawdzenie kworum. 

W Sesji uczestniczy 20 radnych. Obrady prawomocne. 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Informacja na temat możliwości Gminy Grójec w produkcji energii ze źródeł 

odnawialnych poprzez budowę systemów produkcji energii z wykorzystaniem 

geotermii. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy 

Grójec na 2022 rok. 

5. Zakończenie sesji. 

Ad.2/. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Kto z pań i panów jest za przyjęciem porządku obrad? 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Eugenia Poradzka, 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur 

Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Molenda 



Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3/. Informacja na temat możliwości Gminy Grójec w produkcji energii 

ze źródeł odnawialnych poprzez budowę systemów produkcji energii z 

wykorzystaniem geotermii. 

Pan Artur Moskal zapytał, jakie posiadamy ekspertyzy geologiczne dotyczące 

naszego obszaru gminy Grójec, jakie prognozowane byłyby efekty tego odwiertu 

na skalę przemysłową do ogrzewania lokali, koszty z tym związane, proponowana 

lokalizacja odwiertu w celu zasilenia naszej ciepłowni? 

Bogdan Noga – Spółka MULTIKONSULT Polska - pion projektowanie do 

spraw geologii. 

Geotermia - mówimy o geotermii głębokiej – 1500 powyżej 2000 głębokość 

nawet 2800 zależy od warstwy wodonośnej. Grójec 1600 m. taki otwór trzeba 

będzie wykopać. Mamy w okolicy Piaseczno, Konstancin, Nadarzyn na 

podstawie tych otworów możemy prognozować. Ekspertyza z Państwowego 

Instytutu Geologicznego która potwierdza, że w Rejonie Grójca mogą takie 

zasoby geotermalne występować. 

Koszty 12-15. mln zł. netto. Mamy okazję pozyskania dofinansowania w 

wysokości 100% kosztów zakwalifikowanych. Konieczne wykonanie otworu 

chłonnego i całej infrastruktury. Środki można pozyskać z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Środki te może pozyskać spółka która 

zostanie powołana w celu eksploatacji wód termalnych. Prawdopodobnie 50% 

Spółka z udziałem Skarbu Państwa. Do 30.09.22 jest nabór na program 

priorytetowy nazwany „Udostępnianie Wód Termalnych w Polsce” 100% 

dofinansowania na odwiert. Najbliżej Grójca takie dofinansowania uzyskała 

gmina Piastów i jest realizowane. Eksploatacja stabilne źródło energii, 

technologia jest cały czas rozwijana i do efektywnej wody do celów 

energetycznych temperatura wystarcza na poziomie 60 stopni. Nie jest to 

bezpośrednie wykorzystanie technologii. Są technologie z pomp ciepła, które są 

w stanie uzyskać  ciepło na poziomie 80 st. C. 

Cena od ilości odbiorców którzy się podłączą do sieci. Będą konkurencyjne, Ceny 

porównywalne z cenami z paliw kopalnych jeżeli jest całe miasto zasilane CO2. 

W Grójcu jest miejski system ciepłowniczy, będzie można całe ciepło 

wykorzystać. 

Radny Artur Moskal zapytał czy mieszkańcy posiadający kotły gazowe, była by 

forma wsparcia? 



Tak, jeżeli chcemy żeby ciepło było tańsze musimy go w całości wykorzystać. 

Rok 2030 energetyka musi odejść od węgla, 2040 trzeba będzie wykorzystać inne 

ciepło. Można pozyskać na rozwój sieci do 80% dotacji. 

Radny Jerzy Antoniewicz zapytał o miasto porównywalne do Grójca 

wykorzystujące już tą energię? 

Pyrzyce są podłączeni do źródła geotermalnego od 1997r. temperatura 60 % jest 

wykorzystana - wystarczająco. Węzeł indywidualnie do każdego domu 

podciągnięty. 

Radny Henryk Feliksiak zapytał o miejscowości wokół Grójca – otwór został 

zrobiony, na razie nie jest podłączony we Wręczy koło Sochaczewa. 43 stopni 

woda ciepła z głębokości 1400 m. Mszczonów otrzymał środki na wykopanie 

kolejnego otworu geotermalnego. Na przełomie roku ruszą w Piastowie. 

Jesteśmy w stanie kompleksowo przeprowadzić taką inwestycje, łącznie z 

dofinansowaniem jak i na otwór chłonny na całą infrastrukturę geotermalną 

(50%) na dzień dzisiejszy, rozwój sieci ciepłowniczych. Oprócz krajowych 

środków jeżeli unia chce odejść od węgla będą musieli również uruchomić 

programy pomocowe. Mamy duże doświadczenie w pozyskiwaniu środków 

unijnych w zakresie odnawialnych energii. 

Kosz otworu 12-15 mln. zł. Drugi otwór podobna kwota –zwrot 50% drugiego 

pierwszego 100% kosztów. 

Narodowy Fundusz zrefunduje, nie ma żadnych niebezpieczeństw dla 

mieszkańców inwestycja jest nie uciążliwa. 

 

Ad.4/. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: 

Pani Skarbnik Mariola Komorowska przedstawiła projekt uchwały. 

Do projektu uchwały zostały naniesione 2 autopoprawki: 

1/ Zwiększenie dotacji dla jednostki OSP w Mirowicach na zakup samochodu 

pożarniczego  - 50 tys. zł, (125 tys. zł  wersja początkowa -175 tys. zł 

ostateczna),  po stronie wydatków. 

2/ 42 tys. zł remont dachu w Publicznej Szkole Podstawowej w Częstoniewie. 

(pierwotnie -50 tys. zł.  zwiększenie o 42 tys. zł.). 



Ogólna wartość wydatków zwiększa się o 92 tys. zł, źródłem pokrycia będzie 

oprocentowanie środków na rachunku bankowym gminy tej samej wysokości - 

zwiększenie o 92 tys. zł. 

Odczytała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Grójec na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 

 

Uchwała nr LI/512/2022 
 

 

 

Ad.5/. Zakończenie sesji. 

 

Pan Przewodniczący zamknął 51 Sesję Rady Miejskiej w Grójcu. 

 

 

                                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                                               Karol Biedrzycki 

 

Przygotował(a): Jolanta Kępka  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


